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L'AJUNTAMENT 
INFORMA ... 

REUNIONS 
DE LA 
CORPORACIO 

AYUNTAMIENTO PLENO 

24 DE ENERO DE 1983 

HOMENAJE DEL AYUNTA
MIENTO A LOS FUNCIONARIOS 
QUE SE HAN JUBILADO DU
RANTE EL PRESENTE AÑO, D. 
Bautista Barrera Bel, D. José de la 
Asunción Lozano, D. Antonio Fe· 
bré Mariné y D. Jo5' Tom'5 Ausen
si. 

El Ayuntamiento celebró un 
emotivo acto, con pronunciamiento 
de unas palabras del Sr. Alcalde, a 
cuyo final hizo entrega a cada uno 
de los funcionarios jubilados antes 
citados de una placa de agradecí· 

COMISION PERMANENTE 
7 FEBRERO 1983 

ORDENACION DE PAGOS 
Se acordo hacer efectivos todos 

los gastos pendientes ocasionados 
hasta la fecha. 

LICENCIAS URBANISTICAS 
Se acordó conceder licencia ur

banística a las personas que a conti
nuación se dirán y en los lugares 
que se indican. 

A D. Antonio Rovira Segarra, en 
Padre Palau s/n. 

A D. Rafael Gand ía Bad ía en 
c/. Mayor, 78. 

A D. Severino lbái\ez Estupii\á 
en finca situada en el polígono 83, 
parcela 83. 

A Dña. Josefa Querol Roig, en 
C/. Nueva, 4, de Valentins. 

A Dña. Francisca García Ferré, 
en C/. Rejolars, 41 de San Juan del 
Pas. 
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miento por los servicios prestados. 

Cada uno d~ los citados funcio
narios, fueron recogiendo su respec
tiva placa y con emotivas palabras 
agradecieron el acto de homenaje 
que se les tributaba. 

SOLICITUD A LA GENERALI
DAD PARA INCLUSION DE LA 
CONSTRUCCION DE UN 
GIMNASIO EN ULLDECONA, 
MEDIANTE LOS BENEFICIOS 
OTORGADOS POR LA ORDEN 
DE 3/11/82, E IGUALMENTE 
DE UNA ZONA DEPORTIVA EN 
ULLDECONA. 

Por unanimidad se acordó: 

A D. Francisco Colomé Pepiol 
en C/. Muntaner, 16. 

A D. Antonio._Ortiz Sola, en C/. 
deJ Mar, 36. 

A D. José Torrent Villes, en C/. 
Entenza, 9. 

A D. Francisco Balada Andrés, 
en C/. San Jaime, 1, del Bº Castell. 

A D. José Labernia Reverté, en 
la carretera La Sénia - Alcanar. 

A Dña. Carmen Labernia Rever· 
té, en C/. Ca lvari. 

A D. Andrés Rubio Gasch, en 
C/. Purísima, 22, 24, 26 y 28 para 
derribar dichos edificios. 

A D. Juan Villarroya Segarra, en 
C/. Mayor, 38. 

A D. Delfín Labernia Fibla, en 
C/. San Jaime, 9 del Bº Castell. 

A Dña. Nieves Celma Pitarch, en 
Barriada de Bordales, s/n. 

A D. Joaquín Hernández Burgos, 
en C/. Jaime I, 1, de Valentins. 
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Aprobar los anteproyectos para 
la construcción de un Gimnasio y 
de una Zona Deportiva .en Ulldeco
na. 

Solicitar de la Dirección General 
d'Espor1s su inclusión, en virtud de 
lo establecido en la Orden de 
3/11/82 y el Decreto 32/82, en el 
plan de 1983 de la Direcció General 
de l'Esport 

Que los gastos que correspondan 
al Ayuntamiento por las citadas 
obras, sean tenidos en cuenta a la 
aprobación de los presupuestos Or
dinario y de Inversiones para el 
ejercicio de 1983. 

CONCESIONES FUNERARIAS 
Se acordó adjudicar el nicho no 

129 del Departamento C fila lª 
del Cementerio de Ulldecona a Dña. 
Amparo Pauls Salvador, y 

El nicho n° 151, Departamento 
C, fila 3a del Cementerio de Ullde
cona a D. Manuel Martorell Canal
da. 

También se acordó la inscripción 
del nicho nº 63, Departamento U-3 
del Cementerio de Sant Joan del 
Pas a favor de Dña. Teresa Fuentes 
Beltrán, y 

El nicho nº 61, Departamento 
U-1 del Cementerio de Sant Joan 
del Pas a favor de D. José Fuentes 
Beltrán, vecino de Amposta. 

El nicho nº 399, departamento 
B, del Cementerio de Ulldecona, a 
favor de Dña. Vicenta Prats Subí· 
rats. 

El nicho no 594, departamento 
B, fila 1 a del Cementerio de Ullde-

cona, a favor de u. Jeronimo Cas
tel! Guarch. 

El nicho no 171, Departamento 
Uco., fila 3ª, del Cementerio de Va
lentins, a favor de D. Joaquín Sola 
Ferré. 

El nicho nº 50, Departamento 
Uco., Fila 2ª, del Cementerio de 
Valentins, a favor de Dña. Nativi· 
dad Lleixá Vizcarro. 

CUENTA DE RECAUDACION 
DEL AlilO 1982. APROBACI ON 

La Comisión por unanimidad 
acordó aprobar dicha cuenta. 

CUENTA DE CAUDALES DEL 
CUA'RTO TRIMESTRE DE 1982. 
APROBACION 

La Comisión por unanimidad 
acordó aprobar dicha cuenta. 

D. Antonio Febre Mariné 

PROPUESTA DE PROVISION EN 
PROPIEDAD DE UNA PLAZA DE 
AUXILIAR DE ADMINISTRA
CION GENERAL 

La Comisión Municipal Perma
nente por unanimidad acordó nom
brar en propiedad de la plaza de 
Auxiliar de Admón. General del 
Ayuntamiento de Ulldecona, a D. 
José Mª Alzamora Sanz, por haber 
sido el opositor que obtuvo la me
jor puntuación. 

CONTRATACION DE LOS SER
VICIOS DE ·RECOGID~ DOMI
CILIARIA DE BASURAS Y 
LIMPIEZA VIARIA 

La Comisión Municipal Perma
nente por unanimidad acordó revi
sar el citado contrato en la parte 

D. Bautista Barrera Bel 

correspondiente al personal y a los 
carburantes, en función de lo esta
blecido en el R.O. de 10/1/83 y en 
la O. de 7/12/82, dejándolo fijado 
hasta tanto se produzcan nuevos 
aumentos en la cantidad anual de 
cinco millones ciento veinte mil 
cuarenta y ocho pesetas. 

BOLETINES Y CORRESPON
DENCIA 

Diose lectura de una carta del 
Cap del Servei de Sanitat i Segure
tat Social en relación con una pe
tición de Associat 

Y de otra carta de la Caja de 
Pensiones para la Vejez y de 
Ahorros de Cataluña y Baleares en 
relación con la licencia urbanística 
del Esplai del Jubilat que esta cons
truyendo en UI ldecona. 

D. José Tomás Ausensi 

Acte d'Homenatge . Lliurament d'una placa d'agrarment a la seua jubilació 

Nom 

JAVIER FERRER 1 CALLARISA 

Noms 

Registre Civil 
GENER 1983 

NAIXEMENTS 
Dia Domicili 

18 Ctra. de Godall, 18 

MATRIMONIS 
Dia 

Pares 

Javier Ferré Labernia i 
Consuelo Callarisa Forcadell 

Domicili 

EUGENIO GARCIA 1 ROBLES amb 
JOSEFINA BADIA 1 PRADES 8 C/. San Pascual, 40 

ANTONIO GALASO 1 GARRIDO amb 
IMMACU LADA AL TES 1 BEL 23 C/. General Moscardó, 89 - Sta. Bárbara 

DEFUNCIONS 
Nom Dia Domicili Edat (anys) 

TRINIDAD GUARCH 1 ADELL 9 C/. Constitución 80 

JOSE TALLADA 1 CARAPUIG 14 C/. Wifredo, 30 77 

JUAN BAUTISTA ROURE 1 AGRAMUNT 22 Passeig de l'Estació, 7 ' 79 

ULLDECONA - FEBRER 1983 - Pagina 5 

.. 



lnformació Municipal 

Nova il.luminació a 
la carretera d'Alcanar 

D. José Mª Almazora Sanz 
Aux. del' Admon. de 

I' Ajuntament d'Ulldecona 
La Comissió Municipal Permanent, per unanimitat 

va acordar nomenar en propietat la pla~a d'Auxiliar 
d'Admon General de l'Ajuntament d'Ulldecona, a D. 
josep Mª Almazora per haver estat !'opositor que va 
obten ir la millor puntuació. 
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Els accessos a la Vila, per la carretera d' Alcanar 
han quedat il.luminats des del Calvari fins al poble. 
Dues han estat les raons d'aquesta instal.lació, primer 
atendre als ve"Jns que hi viuen a la zona, i acondicio
nar els accessos a la Vila. 

NOU METGE 
A ULLDECONA 

El nou metge a Ulldecona ocupa en propietat la 
pla~a que ha deixat el Dtr. Sr. Erruz que va ser tras
lladat a Camarles per voluntat propia. A tots dos de
sitgem bona estada als seus respectius destins. 

Departament de Política Territorial i Obres Públiques 
Direcció General d 'Arquitectura i Habitatge 

PLA DE MILLORAMENT 
DELS HABITATGES . 
Decret 281/1982 i Ordre de 19 d'octubre del 1.982 

{ 
GENERALITAT DE CATALUNYA 

} EL SERVEI TERRITORIAL DE LA 

DIRECCIÓ GENERAL D'ARQUITECTURA 1 HABITATGE 

INFORMA 
Si desitgeu millorar el vostre habitatge o la vostra 
finca, la Generalitat de Catalunya us ofereix una 

subvenció del 20% de l'import de les obres a 
realitzar. 

PER CADA 100 PESSETES QUE INVERTIU EN 
L 'HABITATGE, LA GENERALITAT US AJUDA 

AMB 20 PESSETES QUE, EXCEPCIONALMENT, 
PODEN AMPLIAR-SE a 50 PESSETES. 

Passe u per 

1 1! AJUNTAMENT } 

/~ 

( /' ' 

__ .1~ 

u 
::l 
u 
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GENERALITAT DECATALUNYA 
Departament de Sanitat i Seguretat Social 

El tabac amen(lf a 
la nostra salut 

A tots ens preocupen les nefastes 
conseqüencies que, per a la nostra 
supervivencia sobre aquesta terra, 
tenen la poi.lució de l'aire que res
pirem, la contaminació deis rius, o 
la mort d'aquesta mar Mediterrania 
tan vinculada a la historia i a la vida 
de Catalunya. 

Tots exigim que es prenguin me
sures de control sobre les indústries, 
els motors d'automobil i sobre tota 
mena de causant de contaminació 
que, si continuen com fins ara, aca
baran anorreant totes les fonts de 
vida i de salut·que tenim a l'abast. 
Pero, mentre protestem, resu lta 
que, voluntariament i conscient
ment, introdui"m en els nostres pul
mons, d'una manera regular i quoti
diana, un fum que conté una enor
me quantitat de substancies quími
ques molt perilloses. 

Des de la primeria d'aquest segle, 
la moderna tecnologia industrial ha 
transformat una bella planta de 
flors en la més potent font de ma
/alties i de mort del nostre temps. 
Estem parlant de la planta del tabac 
i del procés industrial que la trans
forma en petits tubets de fu lles as
secades i triturades, a punt per a 
produir una quantitat regular de 
fum, facil de ser inhalat, que assegu
ra al fumador diversos trastorns im
mediats, una forta dependencia i la 
certesa d'una malaltia cronica de di
verses expressions. 

El tabac no només és una droga 
de les que creen més dependencia, 
sino també una de les principals 
fonts de contaminació, actualment, 
a casa nostra. Pero, anem per 
parts ... 

QUE ÉS EL TABAC? 
El tabac és una planta en la q ual 

s'han trobat més de 3.000 compo
nents qu ímics. D'entre totes aques
tes substancies, les més importants 
pels seus efectes, en ésser cremades 
i fumades, són: 
LA NICOTINA.- És la substancia 
química responsable de la depen
dencia del tabac. Els seus efectes 
excitants actuen sobre el sistema 
nerviós i sobre el sistema circulato
ri. Es la responsable de la síndrome 
d'abstinéncia o conj unt de moles
ties que es produeixen en deixar de 
fumar. És, dones, el component 
essencial que fa que el tabac sigui 
una droga. 

ELS QUITRANS O HIDROCAR
BURS.- Són entre altres, les nitro
samines i el benzopire, que consti 
tueixen els agents cancerígens del 
tabac. S'han identificat més de 
1.000 productes qu ímics diferents 
en el quitra. 
EL MONOXID DE CARBONI.- És 
un gas que forma part del fum del 
tabac. Té una gran capacitat de 
combinació amb !'hemoglobina de 
la sang. Per aquest motiu, dismi
nueix la capacitat que la sang té de 
transportar oxigen. Ates que l'oxi
gen és essencial peral teixit del nos
tre cos, provoca trastorns nerviosos 
i circulatoris. 
L'ACROLEi'NA.- És un producte 
irritant que ataca el teixit respirato
ri i, per aquest motiu, és el respon
sable de la tos típica del fumador. 

OUINS TRANSTORNS 
PRODUEIX EL TABAC? 

Molta gent creu que el tabac és 
practicament inofensiu o que, com 
a maxim, pot provocar alguna bron
quitis; pero aixo és totalment fals i 
equivocat, ja que avui dia esta per
fectament demostrat que el tabac és 
un factor important de risc de ma
la/tia i de mort. Estudis científics 
d'arreu del món ho ratifiquen. A 
Catalunya, un grup d'experts, per 
encArrec del Departament de Sani
tat i Seguretat Social de la Generali
tat de Catalúnya, ha expl icat clara
ment que el tabac és !'epid~mia més 
gran evitable del nostre temps. 

1 quins són exactament aquests 
perills? 

A CURT TERMINI, 
EL T ABAC PROVOCA: 
Disminució de la capacitat pul

monar. Per aixo, els fumadors es 
cansen més fiicilment i rendeixen 
menys en els esports. 

Acceleració del ritme cardiac, és 
a dir, el cor és obligat a treballar 
més de pressa. 

Problemes respiratoris generals 
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que provoquen la tos típica del fu 
mador, l'augment de la mucositat i 
una freqüencia major de refredats i 

.de grips en comparació amb els no-
fumadors. 

Desaparició deis sentits del gust i 
de l'olfacte. 

Envelliment prematur de la pell 
del rostre. 

Embrutament de les dents i mal 
ale. 

1 ncrementació de les taxes 
d'avortament espontani en les 
dones embarassades fumadores, aix í 
com complicacions durant l'emba
ras i el part, i naixements prema
turs. El tabaquisme matern afecta 
d'una manera important el creixe
ment fetal. 

Disminució de la visió i deis re
flexos del conductor que fuma, raó 
per la qual pot causar nombrosos 
accidents. 

Risc d'accidents de treball, pel 
fet de disminuir els reflexos i la pre
cisió en els moviments i els gestos. 

Nombrosos incend is, tant dins 
de casa com en llocs públics, espe
cialment als boscos. 

(Continuara ... ) 

En el t ran scurso de los años, 
todas las entidades van adqu i
riendo madurez, experiencia, 
práctica y muchísimas cosas 
más, fruto de la constancia. 
La Pasión de Ulldecona, ha 
vivido intensamente todos es
tos fen ámenos, pero a todos 
ellos ha de añadi r uno más. Uno 
que todos los miembros de 
nuestra entidad no olvidarán 
jamás, un hecho que a todos 
nos llenó de alegría , que nos 
dio nuevos ánimos, que nos 
enardeció para seguir adelan
te con mayor ímpetu. Para La 
Pasión de Ulldecona que ya es 
adu lta, que tiene mayoría de 
edad, pues las veintinueve 
temporadas ininterrumpidas 
que tiene en su haber y que han 
conseguido deleitar con su es
plendoroso espectácu lo a tantos 
miles de espectadores , que nos 
honran con su visita. Esta tem-

l 
1 

SALUTACIQN ___ _ 
porada que vamos a in iciar, 
marcar á un hito, pues hemos 
tenido el honor de que sus Ma
jestades los Reyes de España, 
aceptaran para su hija La In
fanta Doña Elena, la Presi
dencia de Honor del Patro
nato de La Pasión de Ullde
cona. 

Gracias, Majestades, gracias 
Doña Elena, jamás los hijos 
de Ul ldecona, olvidarán tan 
noble gesto . Esta Villa que 
en su historia ya contaba con 
visitas de Reyes y nobles, verá 
aumentado su Patrimon io 
histór ico con este gesto de bon
dad que habéis ten ido al acep
tar este cargo, que con tanta 
modestia pero de corazón os 

ofrecimos. Nuevamente gra
cias por este magnífico retrato 
Real para presidir nuestra 
sala de juntas, y gracias tam 
bién por la autorización para 
que dicho retrato pueda enca
bezar nuestro libreto con el 
programa de representaciones . 

Para corresponder , en parte , 
a tan alto honor , yo pido a to
dos los m iembros del cuadro 
escénico, que se superen 
más de lo que normalmente 
vienen haciendo, para contri
buir así a elevar la categoría 
artística de La Pasión y el buen 
nombre de la V illa de Ul lde
cona. 

FERNANDO 
GUARCH MUÑOZ 

PRESIDENTE 

f. a 

69/1982 

t~L J El~E l>I:: L A C.\S.\ DI 

S 'l 1-'.I. H J :Y 

SUS MAJESTADES LOS REYES. accediendo a 

la petición que tan amablemente Les ha sido 

formulada. han tenido a bien aceptar para Su 

Alteza Rea l la Infanta Doña Elena . l a 

PRESIDENCIA DE HONOR 

d el PATRONATO DE "LA PASION DE ULLDECONA" . 

Lo que me compl azco en participarle. pa

ra su conocimiento y efectos. 

- ·· 

LA ZARZUELA, 16 de Marzo de l. 982 

EL JEFE DE LA CASA DE S. M. EL REY , 

SEÑOR PRESIDENTE DEL PATRONATO DE " LA PASION DE ULLDECONA " . 

ULLDECONA.-
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Parlem amb: D. Juan José Sanz Forcadell, actor 
Aviat comen~ara La Passi6! ! ! 

Vint-i-nou temporades sense pa
rar és molt de temps i dóna molt de 
prestigi; prestigi tant a nivell general 
(La Passi6 d'Ulldecona) com a ni
vell particular ( els diferents actors 
que representen els personatges) .. 

Cada any veiem com el nostre 
,, poble s'omple de gent forastera. És 

una cosa que creiem tan natural 
que, de vegades, no li donem la im
portancia merescuda. Pero, quan 
sortim de yiatge i algú ens anomena 
Ulldecona- Passió o bé Passió-Ull
decona, ens sentim orgullosos , aixo 
és cert. 1 realment hi ha motiu. 

Que més bonic que la unió de la 
gent d'un poble per una finalitat 
comuna? Que més bonic que la par
ticipaci6 desinteressada d'un grup 
de persones per a benefici i delit de 
tota una comunitat? 

Per aixo voldria deixar ben clar 
que la tradicional Passió no és una 
cosa innata del nostre poble, sinó 
que és un EXTRA que tenim, una 
obra d'ART i que per molt nostra 
que sigui no deixa de ser-ho. 

L'anonimat dels actors encara li 
dóna més valor a la Passi6. És el 
poble sencer d'Ulldecona qui la re
presen ta. Perque, qui no pot dir que 
ha fet de "gent de poble"? Qui no 
ha c~idat amb totes les forces en el 
Diumenge de Rams? Qui...? 

Bé, ara dones, parlarem una mica 
amb el Jesús de la nostra Passió: 

Joan Josep Sans i Forcadell:· 

- Des de quina edat ets actor de 
La Passi6? 

• Surto a La Passió des deis 12 
anys. Practicament des del principi. 

- Durant tot aquest temps, 
quins papers has representat? 

• Com que ja fa temps que surto 
he representat diversos personatges. 
Vaig comen~ar fent de "gent de po
ble" com és natural. Després vaig 
representar el paper de sord-mut. 
Tot seguit el paper de Dimas (el bori 
lladre). 1 ja seguidament el de "Ju
des" durant tres anys. Després el de 
Centurió. Aquest paper encara el re· 
presento alguns diumenges. 1 ja, de 
manera més recent, em van oferir el 
paper de Nostre Senyor, me'! vaig 
estudiar, i fins ara. 

- Per que creus que et van es
collir a tu pera fer aquest paper tan 
important? 

• Bé, com he dit abans, jo ja feia 
molts d'anys que sortia a La Passió. 
A part, sempre m'ha agradat el tea
tre i n'he fet. 1 penso que (no sé si 
era el més indicat o el més qualifi
cat per a fer-lo) a causa de tots 
aquests anys d'experiencia i temps 
damunt les taules m'ho van dir a 
mi. 

- Últimament dintre de La Pas
sió ha hagut un munt de can vis . 
Que trobes que ha millorat més, el 
perfeccionament tecnic de l'escena, 
els personatges, ... ? 
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• Cree que en general potser el 
perfeccionament tecnic ha avan~at 
molt més que els personatges. Fa un 
temps tots els que sortíem a La Pas· 
sió érem grans. V al a dir qu1= fa 4 ó 
5 anys ha sorgit i s'ha establert el 
doblatge de personatges i aixo ha 
portat com a conseqüencia imme
diata el millorament de !'obra en sí. 
Al mateix temps, aquest fet ha 
donat possibilitat de sortir a escena 
a gerit jove. 

La Passió, recnicament s'ha supe
rat mol u llums, decoració, escenifi
cació ... Evidenttnent encara es po
dría avan~ar més, pero cree que 
sempre s'ha intentat una renovació 
continuada. 

- Quin moment precís de la teva 
actuació és el que t'agrada més? 

• Hi ha moments diversos. Pot
ser un deis principals és "L'elecció 
deis Apostols". Un altre deis més 
emotius és el del "Carrer de !'amar· 
gura". 

- Per a un paper de tant de pes 
com el de Jesús, quina és la qualitat 
més important que ha de tenir l'ac
tor? 

• És molt difícil de dir-ho. Mol
tes i molt variarles. De primer, el pa· 
per és llarg i pesat. És pesat perque 
continuament s'ha d'estar a l'escena 
i, a més hi ha dia.Iegs molt llargs que 
requereixen una concentració total, 
ja que es tracta d'un personatge 
molt complex i s'ha d'intentar ex
pressar únicament i exclusiva la per· 
sonalitat de Jesús sense un mínim 
d'error. També s'ha de tenir en 
compte que el públic ja té formada 
la imatge de Jesucrist i evidentment 
esta a l'espectativa del personatge. 

- 1 tu personalmcnt, quina és la 
cosa més complexa que vas trobar? 

• El dihleg, per exemple, una ve
gada l'has aprés no té cap complica
ció. Pero un aspecte que requereix 
una gran atenció és la coordinació 
de moviments a l'escena. Els moví· 
ments de Jesús són crítics i trascen· 
dentals dalt de l'escenari i van lli
gats per complert al dihleg. Llavors, 
aixo comporta un gran estudi i 
concentració. 

- Que experimentes quan repre
sentes la "Crucifixió"? 

• En realitat, aquest, és un deis 
quadres que necessita molt de senti
ment. S'ha d'estar completament 

de la Passió d'Ulldecona _____ _ Per Manolita Nadal 

identificat amb el personatge per a 
donar al públic l'emoció d'aquell 
moment. La primera vegada que ho 
vaig interpretar, a causa de la tensió 
del quadre en sí, sincerament vaig 
pensar: Que s'acabi prompte! ! Pero 
després et vas acostumant més i més 
al persona~ge i la concentraci6 és 
major. 

- La cosa més positiva que t'ha
gi portat el paper de Nostre Senyor. 

• Bé, coses positives, totes i no 
cap. Vull dir que fer el paper de Je
sús és com fer un altre paper en una 
altra obra teatral. Més que res 
l'aportaci6 positiva d'aquest fet és 
la satisfacció personal de poder sen
tir l'aplaudiment de la gene que t'ha 
vis t. 

- A part del paper de Jesús, 
quin altre t'hauria agradat represen
tar? 

• Potser el personatge amb el 
qual he estat més identificat és el de 
Centurió. 

- A més de sortir a La Passi6, 
també fas teatre. Quants anys fa? 

• Sí, ja he fet moltes obres. Des 
deis 18 anys que formo part de la 
secció de teatre del CCR. 

- La primera vegada que vas ac
tuar per que va ser? Per casualitat? 
Perque sempre t'havia agradat? 

• Recordo que ja fa molt de 
temps hi havia aquí a Ulldecona un 
vicari que sempre assajava perites 
obres teatrals. Jo, una vegada, vaig 
sortir a una, em va agradar i com 

era soci del CCR em vaig introduir a 
la Secció de Teatre. 1 fins ara el tea
tre sempre ha estat una cosa que 
m 'ha interessat i m 'ha agradat molt. 

- Penses que els actors dels per
sonatges més importants són insubs
titu"ibles? 

• En un temps així es creía .. 
Semblava que els actors titulars 
eren insubstituibles. Dc;sprés es va 
veure ciar que els dobles eren ne
cessaris. El doble substitueix el titu
lar en un moment donat. Al mateix 
temps li fa falta un estímul al seu 
treball, el qua!, consisteix en repre· 
sentar el seu paper almenys un dia. 

- La majoria de gent d'Ullde
cona, o bé de grans o bé de petits 
han sortit a La Passió. Creus que 
una obra de tanta tradició i de tant 
de prestigi com és La Passió es pot 
realitzar per mig d'uns actors que, 
de fet, molts d'ells no són professio
nals? 

• En un principi La Passió es va 
fer a nivell local i la gent que hi va 
intervenir no era professional. De 
totes maneres el resultat va ser tan 
positiu que la representació es va es
tendre pels entoms. Ara, actual
ment, tots els actors reben una ma
jor i més amplia preparació. Els 
assaigs són molt nombrosos i tots 
intentem posar el maxim d'interes i 
d'esfor~ perla nostra part. Evident
ment el públic és qui té l 'última pa
raula i cree que si La Passió i els 
personatges no agradés pe! motiu 

que fos, la gent no hi assistiria com 
ha fet fins ara. 

- A més a més d'actor de La 
Passi6, formes part del seu Patro
nat, no és així? 

• Sí, des del dia que vaig entrar 
a l'Ajuntament, formo part del Pa
tronat en la seva representació. Els 
estatuts de La Passió exigeixen un 
representant de cada entitat i és 
per aquest motiu, que hi pertanyo. 

- 1 ja per acabar vols dir alguna 
cosa més? 

• Bé, voldria dir de cara a la pro
pera temporada que esperem · que 
tot vagi bé, que vingui molta gent a 
veure La Passió i que tingui tant 
d'exit com ha tingut fins ara. 

Joan Josep Sans i Forcadell, un 
Jesús molt jove i un gran actor de 
teatre reconegut per tothom. Tant 
a La Passi6 coma qualsevol obra de 
Teatre sap donar una gran seguretat 
a !•escena. El paper de Jesús és real
ment difícil i de molta responsabili
tat, ja que (no cal dir-ho) La Passi6 
és la vida de Jesús. Tampoc cal dir 
res sobre la seva interpretaci6. So
bren les paraules. Cree que ja és su-
6.cient en dir que cada any ve més 
gent de tot arreu a veure l'especta
cle. Cada día és i sera reconeguda la 
Nostra Passi6 com una de les més 
importants de Catalunya. 1 per tant 
aixo repercuteix al nostre poble. 

Grades Sans i molta sort pera la 
propera temporada!!! 

Manoli ta N adal 
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D. JUAN 
ALBERIC CID 
Director técnico 
de Radio Cadena 

en su visita a 
Radio Cadena 
en Ulldecona 

- ¿De dónde es Ud. Sr. Alberic? 

•De Roquetas. 

- ¿ud. es Director Técnico de Radio Cadena Espa
ñola, desde cuándo? 

• Desde el 14 de Diciembre del año pas_ado. 

- ¿Estaba vinculado con la radio pública, en algún 
cargo más o menos similar, antes de su nombramien
to? 

• Sí, llevo 17 años en R.T .V .E. y antes de pasar a 
Director Técnico de Radio Cadena, fui Director Téc
nico en RTVE, d·e siempre he estado vinculado al me
dio, en mi vida profesional, y qu izás algo que no se se
pa t ambién de mi pequeña bibliografía es que desde 
mi primer contacto profesional incluso antes de ter
minar la carrera-fue con la C.A.R ., Radio Juventud de 
Madrid, donde hice mis p·rimeros pinitos profesionales 
en prácticas cuando estaba estudiando la carrera de 
Ingeniero de Telecomunicación, en donde conocí gen
t e de la radio, que ahora son gente en la radio como 
Luis del Olmo, Clara Francia, Julio Rico, y una larga 
nómina de profesionales que entonces empezaban y 
que todos han llegado a altas cotas profesionales. 

- ¿La Dirección que tiene Ud. en Rad io Cadena, 
e ngloba todo lo que es el eleme nto técnico, o está 
desglosado en otros departamentos? 

e En Enero del año pasado se tomó la decisión de 
integrar toda la alta frecuencia de Radio Cadena , en 
un organismo único, que es la red de RTVE, por lo 
tanto queda dentro del área de Radio Cadena sólo la 
baja frecuencia, es decir, los estudios y su equipa
mient o, aunque como es lógico, la red, está al servicio 
de las sociedades de TVE, RNE, y Radio Cadena y 
son éstas a través de sus Direcciones respectivas las 
que marcan la política a seguir en la extensión, reno
vación, y modificación de la Red, es, en definitiva la 
Dirección de Radio Cadena la que dice si hay que 
trasladar, potenciar o cambiar una emisora. 

- l Técnicamente Radio Cadena Española tiene 
un nivel de equipamientos con lo que ex ige la radi o 
hoy? 

• Desgraciadamente, no, Radio Cadena es una ca
dena que ha estado descapitalizándose últimamente, 
año tras año, realmente la renovación ha empezado 
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hace muy poco, en la renovación de material hay que 
hacer un esfuerzo enorme y calculamos que para 
dejar a Radio Cadena en condiciones de competitivi
dad con las otras cadenas y hacer frente a las exigen
cias que el Estatuto marca de atender la cobertura lo
cal y regional debería invertir en un Plan 83/86 alre
dedor de cuatro mil millones de pesetas en la renova
ción de todas sus estructuras técnicas. 

- ¿Tiene que ser la renovación total o tiene aspec
tos aprovechables? 

• Bueno total no, además me he llevado una grata 
sorpresa al visitar Radio Cadena en Ulldecona, porque 
es evidente que aquí se ha hecho una gran labor, se 
tiene una Emisora muy en consonancia con el ámbito 
de cobertura del servicio que tiene que prestar y creo 
que es gracias a la dedicación de todos los que compo
nen ese pequeño equipo que dirige y opera en Radio 
Ulldecona, no todas las emisoras están en estas condi
ciones, la mayor ía están muy mal, y hay que hacer un 
gran esfuerzo y llamar la atención a los poderes públi
cos para que se atienda nuestra petición de inversio
nes, de lo contrario Radio Cadena no podrá cumplir 
su función ni ser competitiva con las demás cadenas 
de radio que se han establecido en nuestro país. 

- ¿Cree que los poderes públicos atenderán esta 
petici ón? 

• Por parte de la Dirección Gene ral del Ente, hay 
declaraciones del Sr. Calviño, demostrando su inte rés, 
y su preocupación por Radio Cadena, sé además que 
se ha solicitado una atención especial para nuestras 
emisoras . 

- ¿De ntro del Pla n se suprim irán algunas emiso
ras? 

• Yo pienso que de suprimir no se ha hablado, lo 
que quizás en algunos casos, se puede haber plantea
do la supresión en algunas emisoras que tienen doble 
programación en F .M . y en O.M . puede que haya 
un reajuste en Onda Media q ue lleve a su supresión, 
pero en F .M. todo lo contrario. 

- ¿Para terminar qu iere añadir alguna cosa más? 

• En concreto, para los oyentes de Radio Cadena 
en Ulldecona, yo les d ir ía q ue es una emisora que 
me ha dejado una grata impresión, que estén o rgullo· 
sos de su emisora, que estén tranquilos sobre la conti 
nu idad de la misma, que no sólo va a seguir, sino que 
creo , que va a seguir con mayor potenciación , con 
mayor pujanza, y en la medida de nuestras posibilida· 
des con mayor y mejor equipamiento. 

JUAN BTA. MUf\IOZ 

Associació de Pares 
del Col./egi de BUP i COU 

Bajo mi punto de vista, lamentable, pero hay que 
aceptarlo o imitar a Diógenes. Vivir sólo en la Sábana 
y por techo un barril. 

Todo, todo esto es preferible a convivir con los 
que ni aceptan ni comprenden esta teoría que son to
dos o casi todos. Ellos y vosotros diréis que por suer
te, y yo os comprendo. 

En verdad, juventud, que me uno a vosotros, a 
vuestras quejas para con nosotros: padres, educadores 
y sociedad. Os comprendo y comparto vuestro des
contento y desencanto frente al mundo. 

Sociedad falsa que al mismo tiempo pretende ser 
justiciera, pero incapaz de arriesgar el más insignifi
cante miembro en pos de la justicia. Sólo cr/ticas de 
lo que no funciona, y seguir actuando con el mismo 
fin Y con el mismo sistema, degradante y desmorali
zante. 

Ayer pude ver claro, y fue tan horrendo lo que 
percib1: que mi cuerpo dejó de ser cuerpo y se convir-

tió en una estatua de hielo, iQué pobres seres somos! 
iincapaces de desdoblar un simple alambre ni tan si
quiera en favor de nuestros hijos!, y lo insólito es que 
estamos convencidos de que os lo damos todo: vesti
dos, dinero, acudimos al médico para que no enfer
méis f/sicamente, pero. .. ¿Y la Moral?, ¿En dónde 
quedo la moral? Enferma y olvidada en todos voso
tros. Creedme, ayer intenté ser parte de vuestras in
quietudes y problemas, pero no lo logré, me dejaron 
solo, "como a los de Tude/a ". Aquel era tan solo mi 
punto de vista, y la junta se compon/a de once, o sea, 
yo contra diez. Y ahora os diré lo que no aceptaba: 
La manera de como se imparte la Educación Física 
femenina en el Instituto. 

Quizás lo podáis entender si imagináis. /o que nos 
toca otorgar y callar, si no nos planteamos bien quie
nes somos y lo que perseguimos siendo fieles y firmes 
a nuestra dignidad y humanidad. 

Juana Castel/ 

IMPRESSIONS SOBRE EL CROSS 
DELS ALUMNES DE BUP DE L'INSTITUT 

Els dies 4 i 18 de desembre, i el 15 de gener, es van 
celebrar al Mas de Barberans, La Sénia i Masdenverge 
respectivament, les competicions de c ross entre els 
distints col.l egis, instit uts i centres de F.P. de la 
comarca, que mo lt esporti vament portare n a cap. 

Els part ici pants van ser nombrosos, sobretot hi ha
via moll:s xics i xiques d'E.G.B. Entre tots n 'érem una 
bona colla: comptan t petits i x ics més grans, su posem 
que en corrien uns 1.000, pero és ciar, cadascú a la ca
tegori a corresponent. 

L'ambient d'aq uestes trobades fou d'un gran espe
rit i e ntusias me esportius; encara que hi va haver pe
t its incidents: caigudes i espentes sobretot a la sorti
da, que era el més difícil i perillós; aix ( co m a lgunes 
tor~des de peu. 

Dissortadame nt el temps no ens acompanya en 
aquests dies, exceptuant el dia de la trobada al Mas de 
Barberans, on la fresca del matí va ésser prompte sua
vitzada pel sol, majestuós i lluent . El di a 18 a La Sé
nia va fer molt de vent, a més de l'aigua neu que feia 
la cursa molt pesada, pel fred, i també per la xopada 

que tots portavem al damunt. A Masdenverge féu 
també molt de vent , pero aquesta vegada les polsegue
res que sorgien de tant en tan t , a més de fer~e mo lt 
molestes per als ull s crivellaren les carnes a qui porta
ven pantalons curts, amb aquel les petites pedretes que 
el vent, amb molta fúria, arrossegava. 

En acabar la cursa ens donaven semp re un refresc, i 
encara que de vegades fes fred, nosaltres l'agraie m 
profundament. Estem molt contents de· com s 'han 
portat amb nosalt res e n aq uests pobles. Pero cal en
lai rar l'acollime nt que vam tenir tots els corredors al 
Mas de Barberans, on acabades les competicions, cap 
al migdia, ens prepara ren a més de la beguda un deli 
ciós aperitiu. 

També cal anomenar l'interes deis nostres profes
sors de gimnastica: Na Irene i En Eduard Calduch q ue 
amb molt d'entusiasme ens han preparat per a pa rtici
par en aquests esports. 

En definitiva, la pa rticipació en aquestes cu rses ha 
representat per a nosal tres, viure una gran experien
cia, tant a nivell esportiu, culturar, recreatiu, com 
d 'obertura fraterna cap a ls pobles de la comarca del 
Montsfa. 

NOIS 1 NOIES QUE HAN PART ICIPAT 
EN EL CROSS 
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Avantprojecte de construcció 
d'una Zona Deportiva 

a Ulldecona 

L'Ajuntament de la Vila, ja ha 
aprovat l'anteprojecte per a la 
construcció d'una zona deportiva. 
L 'actual camp municipal de Fu tbol 
esta empl~at a la zona escolar, en
tres les unitats d'E.G.B., parvuls, 
BUP i futurs menjadors del comple
xe escolar, el seu empla~ament és 
una zona necessaria per a !'amplia-

ció del recinte escolar de la vila. 

La Corporació Municipal va ad
quirir fa més de dos anys uns ter
renys amb . la idea d'ubicar en ells 
el nou camp de futbol, a més de le~ 
altres installacions esportives que 
hi fessin falta. D'aquesta manera es 
podria per una part suplir la falta 

Vista deis terrenys pera les noves instal.lacions 
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d'espai en el recinte escolar i d'altra 
dotar a la nostra Vila, d'unes ins
tal.lacions esportives adequades sen
tirles per tot el poble. 

En el Ple de data 24 de Gener es 
va prendre l 'acord de sol.licitar' de 
la Direcció General d'Esports de la 
Generalitat la inclusió dios del Pla 
de 1983, en virtut de l'establert a 
l'Ordre 3-11-82 i el Decret 32/82 i 
també que les despeses que corr~s
ponguin a l'Ajuntament per les es
mentades obres es tinguen en comp
te a l'aprovació deis Pressupostos 
Ordinari i d'lnversions per l'exerci
ci de 1983. 

EMPLACAMENT 
El terreny ocupa tres parcel.les 

de la partida rural de "Terrés" del 
Terme Municipal d'Ulldecona, amb 
una superfície total de 25.540 m2. 
Posseeix una pendent creixent cap a 
l 'Oest i s'accedeix al mateix des del 
Lligallo de Terrés i el Camí deis 
Terrés. 

ESQUEMA CONSTRUCTI U 
Per a la creació deis nivells neces

saris, s'ha previst la formació de tres 
terraplens i un mur de contenció de 
terres, el qua! albergara al seu ex
tradós els vestuaris, lavabos i magat
zems. En l'estat de medicions es 
troben perfectament definides les 
qualitats de les diverses construc
cions a realitzar. 

FASES DEL PROJECTE 
Vist l'elevat cost de les obres i a 

fi de facilitar la tramitació de les 
oportunes subvencions, s'ha desglo
sat l'obra en dues fases, deixant per 
a la 2ª tots els aspectes menys im
prescindibles. 

A l'apartat de pressupost, s'ha 
separat del total, la part correspo
nent a la 2ª fase, la qual inclou la 
confecció del camp de terra, la co
berta de les grades i la construcció 
de dos vestuaris (del total de 4). 

RESUM 1ª FASE 
Pres. Ejec. 
MatTotal 61.445.307 
Pres. Ejec. 
Mat 
2ª ·Fase -14.041.945 

Pres. Ejec. 
Mat 1ª F. 47.403.362 

Part Proporcional 
Honoraris 

Projecte 1.327 .294 
Direcció 568.841 
Aparellador 568.841 

Benefici 
Industrial (8 º/o) 

Pressupost Total 
1 ªFase 

47.403.362 

2.464.976 

3.792.269 

53.660.607 

Vista deis terrenys pera les noves instal.lacions 

PROGRAMA 
L'anteprojecte que ens ocupa 

prevé la creació dels següents es
paisi 

- Zona d'aparcament. 
- Camp de futbol d'herba de 

100x60 m. 
- Zona de grades cobertes i des

cobertes (1.500 assentaments) 
- Quatre vestuaris i demés de

pendCncies anexes. 
- Camp de futbol de terra de 

90x50 m. 

Queda encara una franja de ter
reny situada a l'Oest, apta per a al-

Pe74 

bergar altres esports, la qual no ha 
estat objecte d'estudi en aquest an
teprojecte (en planol s'ha grafiat en 
la mateixa una pista polideportiva i 
dues pistes de tennis. 

Fins aquí una mica l'explicació 
d'aquest anteprojecte que l' Ajunta
ment d'Ulldecona, ja ha cursat a la 
Direcció General d'Esports, ara tre
ballarem pera poder·fo fer realitat 
_';1lldecona ha de tenir la zona espor: 
ova que tant ha somniat durant 
aquests últims anys, i que tanta fal
ta ens fa. 

Situació terre'nys¡ segons catastro 
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Fa un temps vaig estar a punt 
de fer escrit semblant al 

·'d'ara, pero després de fer-ne 
diversos esborranys i com que 
cap d'ells m'agradava prou, 
vaig deixar-ho per unaltrediaen 
que estés m és inspirat i dispo
sés de dades més certes. Avui, 
en fullejar lleugerament el 
llibre de recen! aparició sobre 
la nostra comarca «EL MONT
SIA. ESTRUCTURA 1 DINA
MICA- SOCIO-ECONOMI
CA i a la vista d'algunes de les 
dades que hi he trobat, penso 
que és un moment adequat per 
fer l'escrit que abans no vaig 
fer. 

He vist entre d'altres el gra
fic que sobre l'evolució de la 
població del Montsia s'exposa 
al llibre, grafic o quadre que 
reproduim per a tots, i on 
veureu clarament l'estanca
ment i disminució de la pobla
ció d'Ulldecona, mentres que 
altres poblacions han anal en 
constant augment. Circums
t3.ncies anormals apart, guer
res, pestes, etc. que d'altra 
banda han afecta! igualment 
a tota la comarca, és evident 
que aquest estancament o re
cessió és degut a motius eco
nOmics a una manca de desen
volupament deis diversos sec· 
tors economics que fan la vida 
d'un poble. No és moment ni 
intenció analitzar ara els motius 

COL.LABORACIONS 
ON VAS ULLDECO.NA? 

d'aquesta situació, atxo ens 
portaria a fer un altre article, 
el que m'interessa ara i és 
potser bastan! urgen!, és que 
tothom prenguem conscien
cia d'aquesta situació i que mi
rem entre tots de !robar unes 
solucions que comencin a 
donar-ti la voila, 

Ja sé que avui hi han molles 
dificultats i que la situació 
és greu a molts de nivells, que 
la cosa no esta per a flors i 
violes, perotambévull que que
de ciar que amb plors i gemecs 
no es va endavant, i que pre
dican! desastres i parlan! de 
lo mal que va tot, encara 
menys, El que cal més que mai 
és cercar sortides, trabar só
lucions i treballar amb feina 
ben feta, ja que si d'altres po
blacions de la comarca han anal 
endavant haura estat a base 
d'esfor9. i sacrifici; perque 
de regals i miracles dubto que 
n'hi hagL 

Si analitzem les condicions 
a diferents nivells que té Ullde
cona, veurem que tenim mol
les. coses a favor per fer feina 
en diversos camps econOmics. 
Tenim un bon clima, una mag
nífica situaci ó geogr atica al 
bell mig deis Paises Catalans, 
unes bones comunicacions que 
ens permeten estar a poc temps 
de nuclis de poblacions molt 

importants, el tren, carrete
res, !'autopista, i per si fora poc 
avui en dia, tenim aigua tant 
per al consum normal com per 
l'agricultura, la ramaderia i 
la ind ústria, i amb tot aixo 
ibones dosis d'imaginació, pla
nificació i treball, cree que es 
pot fer m és del que s 'ha fet 
tins ara. 

¿Que caldria fer? ¿Que 
ens manca? Evidentment mol
tes coses, perO jo gosaria as
senyalar-ne algunes de les que 
considero m és importants, 
a risc com sempre és ciar, de 
que uns les trobin bé, i d'altres 
no, que aixO ja és una qüestió 
diferent, pero per damunt de 
tot el que m'interessa parti
cularment i al poble primer que 
res perque s'hi juga la super
vivencia, és que s'obri un de
ba!, que es parle de la q üestió 
i ·que cadasc ú hi aporte lo que 
considere miilor. El que no 
pot ser és anar morint lenta
ment sense que ningú alci la 
veu, Cree per exemple que cal
dria atreure ind ústries de fora 
i fomentar la vocació indus
trial local, mitjan9ant l'acon
,dicionament d 'un Polígon in
dustrial a una zona adequada, 
vigilant és ciar, que no fossin 
ind ústries perilloses ni conta
minants. Tamb é seria una bona 
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mesura el poder aconseguir un 
centre de Formació Professio
nal amb estudis sobre les in
dústries que hi ha al poble 
i d'altres de més interés, 
també amb ensenyament so
bre agricultura · i ramaderia, 
etc. ara tothom ha de marxar 
a fara si vol fer res d' aix O. 

Caldria per part de persones 
qualificades i que viuen el 
problema, fer nous plante
jaments pera l'agricultura ara 
que tant es parla del M.C. 
ja que és una vergonya la 
quantitat de terra perduda 
que hi ha al terme, caldria 
potenciar els moviments coo
peratius, estudiar nous con
reus, millorar la forma de por
tar els actuals, nous sistemes 
de treball que fessin la terra 
més rendible, en fí tecnics hi 
ha al poble per fer aquests 
estudis. Pero al parlar del 
camp no vull acabar sense dir 
que encara esta per explotar 
la transformació deis seus 
productes, únicament el vi 
és objecte d'industrialització, 
pero no hi ha cap fabrica de 
conserves, i en el terreny de 
la transformació deis productes 
del camp es pot fer molla feina. 
En quant a la ramaderia el 
mateix, hi ha producció im
portan! de diversos tipus de 
carn, perO parlant-ne a fans se
gur que es trobarien fórmules 
de millorar molles coses. 

ParaLlelament a tot a1xo 
¿per que no estudiar el muntat
ge d'una Fira? Necessitem re
cobrar imatge a nivell comar
cal, i aquesta podria ser una 
iniciativa important, on els nos
tres productes tindrien molla 
més oportunitat i Ulldecona 
una promoció que ara 1i manca. 

Estic més segur que Ulldecona 
té suficient varietat de produc
tes industrials, agrícoles i ra
maders com per muntar una 
Fira digna i donar-la a coneixer 
on faci falta. 

Finalment, no vull allargar
me massa tot i que encara po
dria parlar d' altres coses, cree 
que caldria fer una promoció 
seriosa de la imatge d'Ulldeco
na a nivell turístic, camp en el 
que estem més que ve''rds. 

Al parlar de turisme, automa
ticament es pensa amb l'estiu; 
les platges, els estrangers, etc. 
jo no hi penso, tot i que no el 
descarto, jo penso m és aviat 
en un turisme que dura tot 
l'any' en un turisme m és casal a 
potser pero més constan!. Pen
so en aquell turisme que molts 
de nosaltres fem a d 'altres llocs 

·del nostre país per a coneixer
Io, ¿fem res pera que se'ns co
negui? evidentment alguna 
cosa sí, «La Passió» és un 
exemple, i potser alguna ini
ciativa m és den haver-hi, perO 
jo penso ara en un rellan~ament 
a nivell global de la nostra Vita, 
amb els seus antics monuments 
ben acondicionats i la historia 
ben explicada, amb les pintures 
rupestres, amb ]'Ermita, amb 
el Montsia, amb el Panta, 
lloc formidable per visitar i 
que podría ésser adem és marc 
d'esports d'estiu, etc., etc., 
i tot sense donar una imatge 
folklorica i carrinclona, al con
trari, enlla9ant-ho amb la vita
litat de l'Ulldecona d'avui, 
les seues manifestacions en 
els diferents camps, ind ús
tria, agricultura, art, esports, 
cultura. 

Tot el sector de serveis en 
sortiria beneficiat d'aquesta 

Per josep Lluís Millan 

promoció, i també els altres 
sectors, es tracta simplement 
d'imaginació i ganes de fer 
coses, aspecte ja m és difícil. 

¿l qui faria tot aixo? Si die 
que la iniciativa privada se'm 
tiraran al damunt els parti
daris de lo contrari, i vicever
sa, és a dir a rebre deis dos 
cantons, per aixO jo cree que el 
que interessa és que les coses 
es facin i lo millor possible, 
i si un particular que és molt 
lliure de fer-ho té una idea que 
dóna treball, benvinguda la 
seua iniciativa que falta fa. 
Si pel contrari, un grup de per
sones formen una coope
rativa de treball i tamb é donen 
feina, magnífic, aquí al poble 
ja en tenim exemples. Esta 
clar que a tots ens interessa 
que la cosa vagi endavant. 

Mentrestant pot ser, i aixO 
és una opinió personal mena, 
l'Ajuntament com a primera 
Entitat local podria fer les pri
meres passes per a construir 
un grup que estudiés la situa
ció i proposés alternatives, un 
grup que es podría anom~nar 
CONSELL ECÓNOMIC, CEN
TRE D'INJCIATIVES 1 ESTU
DIS LOCALS, o el nom que es 
vulgui que aixO és lo de menys, 
perO un grup seriós, amb ganes 
de pencar i format per tecnics 
en els diferents camps, per per
sones representatives deis 
diversos sectors locals. 

Tornen a mirar }'estadística 
de la població i reflexioneu, les 
coses sempre són conseqüencia 
d'haver fet aixo o allo, a vega
des d'haver-ho deixat de fer. 
¿On anira Ulldecona? A les 
nostres mans esta. 

JOSEP LLUIS MILLAN 
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INFORME 

Projecte de construcció 
d'un Gimnas en el 

Grup Escolar d'Ulldecona 
'-...._ 

........... 

-- -
La Corporació Municipal es va reunir en Ple de da

ta 24 de Gener, per aprovar l'Anteprojecte per a la 
construcció d'un edifici destinat a gimnas al Col.legi 
Homologat de BUP i COU de la Vila. 

Al mateix Ple va sol.licitar de la Direcció General 
d'Esports de la Generalitat la seva inclusió en el Pla de 
1983 en virtut de l'establert a l'Ordre 3-11-82 i del 
Decr~t 32/82. I que les despeses que corresponguin a 
l'Ajuntament per les citades obres es tinguen en 
compte a l 'aprovació deis Pressupostos Ordinari i 
d'Inversions per l'exercici d'enguany. 

La nostra Vila compta amb 5.273 habitants, el nú
mero d'alumnes a l 'Institut és de 150, i els alumnes 
d'E.G.B. pasren de 500; existeix al mateix complexe 
escolar una pista a l'aire lliure, la que és insuficient 
com equipament per a les nostres joves. 

Cree que l'Ajuntament i les Comunitats Autc'mo
mes han de jugar un destacat papera l'hora de promo
cionar un oci que sigue altematiu al 'oferit pels canals 
consumistes, els joves desitgen instal.lacions on pu
guin trobar una realització personal canviant el paper 
d'espectadors pel de protagonistes la cultura en forma 
de consum no satisfaci completament als joves, que 
volen gaudir d'un oci més participatiu i que ademés 

/) 

,--,_ 

els serveixi com a motiu per a conéixer gent i que 
d 'alguna manera satisfaci les seves inquietuds, per tot 
aixo és molt necessari equipar els nostres pobles amb 
els serveis que ara no tenim. 

La superficie del solar és de 3. 939'90 m2 el Col.le
gi ocuQa 794'38 m2, i el gimnas en projecte ocuparla 
192 m2, seria ubicat a la part nort de l'edifici, adosat 
a la faqana Nor-Oest, espai que es destinaria al gim
nas, servei de dutxes i vestuaris. 

DESCRIPCIÓ CONSTRUCTIVA 

- Neteja i esbrossament del solar a edificar. 
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- Excavació de terres per a cimentació i desai
gües. 

- Cimentació de sabates baix pilar i rases corre
gudes. 

- Tancament compost per mur de fabrica de ra
jola de mitja banya (totxo macis}, cambra d'aire de 
5 cm. amb aillament térmic al seu interior i tabicó 
de doble buit ("tochana"). 

- Estructura formada per pilars de formigó ar
mat, jasseres perfils metál.lics I.P.N., viguetes prefa
bricades i bovedilles ceramiques en forjat. 

- Coberta plana a base de formigó celular en for
mació de pendents (2,5 º/o) y enrajolat de rasilla 
pres amb morter. 

- Paviment flexible compost de parquet sobre 
solera de formigó i "encachado" de grava amb in
terposició de lamina aillant. 

- Revestiments interiors amb enyessat en zona 
destinada a.. gimnas i alicatat sobre revocament en 
vestuaris i dutxes. 

- Fusteria exterior, en buits d 'il.luminació i ven
tilació de mbduls metal.lics. Fusteria interior en por
tes, vestuaris de fusta de Flandes. 

DESCRIPCIÓ DE DISENY 

La construcció del nou modul es basa en el cri
teri que es va seguir a l'edifici ja existent, per aixo 
s'ha adoptat un tancament d'obra vista de fabrica de 
tobot seguint així una mateixa línia. 

Per acabar cree que la Conselleria d'Esports ha 
col.laborat amb les Entitats de la Vila de diverses 
maneres i ha portat dins del Consell Local i <:;ornar-
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cal d'Esports una bona tasca, fins ara l'esport no ha
via merescut cap atenció per part d'anteriors corpo
racions dones no es compta ni tan sois ambla més mo
desta instal.lació esportiva municipal, més greu enca
ra ha estat el desinterés que sentien vers l'esport es
colar, és hora de comenqar a traqar nous camins i 
cree que poc a poc pero en interés es pot anar fent 
feina per a ·canviar les coses i que millor que dotar 
als joves de tot allo que nosaltres no vam poder tenir. 
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El passat 28 de gener, festivitat 
de Sant Tomas d' Aquino, patró deis 
estudiants, la secció de teatre del 
CCR va representar amb gran exit a 
l'lnstitut de Tortosa, la gran obra 
de Santiago Rusinyol L' Auca del 
senyor Esteve. Tot el públic que ens 
va anar a veure resta molt content i 
cap la possibilitat de que hi anem 
altra vegada. 

També el passat dia 6 de Febrer, 
el nostre grup ana a Vilaplana a re
presentar Les Masies de la Pau i Dos 
embolics i una recomanaci6 amb 
gran acceptació per part del públic 
assistent. 

Pero com que el CC R té una sec
ció de teatre que no para mai, ja te
nim entre mans dues coses més: per 
una part ja hem rebut la carta del 
comite d'organització del 11 11 certa
men de teatro clásico juveniP' la 
qual ens permet participar amb 
!'obra de Tirso de Molina Amor y 
celos hacen discretos. Per altra part 
estem preparant un festival, que si 
no passa res es fara el proper mes de 
Mary. També el dia 4 de Mari' repre
sentarem a Alcanar l'obra de teatre 
original d' Assumpta Gonz3.lez ''Dos 
Embolics i una Recomanaci6" obra 
que hem representa! amb gran exit 
a Sant joan del Pas, Barri Castells, 
Ulldecona, Freginals, L'Aleixar, 
Torreblana, Vi !aplana, Campredó i 
ara Alcanar. 

ija informaren! 

SECClb DE MUNT ANY A 

Per infonnadó de tots el.s socis, 
us he de dir que tots els qite vulgitin 
renovar o treure 's el carnet de mun
tanya, poden passar tots els dimarts 
a les 1 O de la nit pel local social del 
C.C.R. 

Centre Cultural i Recreatiu 

El Centre, ara ha comen9at a tre
ballar al camp de l 'arqueolOgia per 
tal de descobrir el passat del vostre 
poble, i és per aixO que us comuni
co que ens hem posat en contacte 
amb altres gmps interessatsper la re
cerca dels nostres avant-passats, que 
estan dirigits per l'arqueOlec dels 
serveis territorials de Tortosa, que 
pertany a la Generalitat. 

Esperem que hi col.laboren, ja 
que la zona en que nosaltres busca
rem és el Montsia, i per aixO es /a
ran diverses sortides en busca de 
troballes. PerO, apart d 'aixO no pen
sem oblidar l'exi::ursionisme i ara es
tem fent la progra1nació per a tot 
l'any? espero poder publicar-lo al 
proper bu tlletí. 

SECCIÓ MUNI' ANYA CCR 
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--CuLTUR~----
BIBLIOTECA POPULAR 

de l'Excma. Dipu tació 
Entre els llibres que de manera constant van om

plint les lleixes de la nostra Biblioteca Popular, hem 
de destacar l'adquisició d'una publicació que creiem 
d'extraordin3ria importincia per a tots els habitants 
de la nostra comarca, que viuen els seus problemes i 
que desitgen el seu millorament en tots els seus aspec
tes. 

Ens referim a l'obra uEl MONTSIA. Estructura i 
Dinc1.mica Socio-EconOmica". Es tracta d'un estudi 
realitzat per Josep-Joan Grau i Folch -economista 
que ha dedicat una gran part de la seva trajectOria 
professional o coneixer i divulgar la realitat econOmi
ca de les Terres de l'Ebre- i per Jesús Sorribes -so
siOleg ampostí-. Han col.laborat: Juli Aiguabella, 
Gemma Cánoves, J. Francesc Costell, Alexandre Far
nós, Roser Gelid'a, Jesús Massip, David Saurí i ha estat 
prologat per Lluc Beltran i Flórez. 

Aquesta obra ha estat editada perla Caixa d'Estal
vis de Catalunya, que per imperatius legals no ha po
gut ésser present al Montsia Hns fa ben poc, perO que 
ara ja actua als nostres pobles. Al seu patrocini es deu 
la valuosa col.lecció ' 1Catalunya Comarcal". 

Les comarques de les Terres de l'Ebre han passat 
en poc temps d'ésser una part de Catalunya relativa
ment poc coneguda i objecte d'escassa atenció entre 
els estudiosos dels temes territorials, a ésser una de 
les zones catalanes en que més s'ha centrat l'interes 
de les persones preocupades per les qüestions relacio
nades amb l'economia regional, l'aprofitament dels 
recursos naturals i la preservació del medi. 

LLIBRES 

EL MONTSIA 
ESTRUCTURA 1 DINÁMICA 

SOCIO-ECONÓMICA 

L 'obra consta de 13 capítols, una extensa biblio
grafia, un índex de quadres, un índex de mapes i un 
índex de grilles, a més de l'índex general de l'obra. 
Un total de 473 pags. 

Fent nostres. les paraules de Lluc Beltran, fill de 

Sant Carles de la Ripita, i economista il.lustte, que 
ha prologat el llibre, voldríem que la soferta gent de 
la comarca veiés augmentar el seu benestar, la seva 
salut i el seu nivell cultural. 

• ULLDECONa· 
Alguns membres de l'Orfeó, han 

pintat i empaperat la sala d'assaig. 

Aquest acte tan digne d'elogi, 
no és més que les ganes de que el 

lloc on passem cada divendres es
tigue lo més decent possible. Nit a 
nit durant vilries setmanes han acu
dit a la "nostra sala" aquesta gent, 
que no podent aguantar més la vis
sió tan poc estetica que presentava 
la sala, han optat per deixar l'apa
rell de televisor que tant ens templa 
i ens obliga, quasibé, a "passar" de 
tot allo, importan!, que esta al vol-

tant nostre i que no 
s'han posat a fer feina. 

veiem bé, i 

En realitat la sala "ja no és lo 
que era", pero ha passat a ser allb 
que tots vol íem que fara. Gracies 
per la vostra ajuda "cantaires" .. ., 
etc. 

Oolors San juan i Auba 
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Cine 
"M ISSI NG" 

(Desaparecido) 
de Costa-Gavras 

Como ya hiciera en "Z" con la dictadura de los 
coroneles griegos, Costa-Gavras nos vuelve a ofrecer 
una dura crítica a un régimen totalitario. 

Ahora trata de los primeros días del golpe militar 
chileno y toma como protagonista a un hombre de 
negocios americano que sufre el "Contratiempo" de 
que su hijo ha desparecido en Chile y decide ir a bus
carlo. 

Al principio se muestra reticente con la forma de 
vivir de su nuera y su hijo y expresa su disgusto y su 
convencimiento de que ellos son los culpables de ha
berse buscado complicaciones. Sin embargo, a lo largo 
de la película veremos como va cambiando de idea 
hasta llegar a la conclusión de que el único delito de 
su hijo era el saber demasiadas cosas sobre la impli
cación americana en el golpe y que su misma emba
jada ha tenido que ver en su desaparición y posterior 
eliminación. 

Película esta extremadamente lúcida, amarga y 
descorazonadora, narrada de forma lineal y con un 
montaje adecuado para lograr un clímax perfecto. 
Resulta extraordinario el personaje de Jack Lemon y 
su transformación a medida que transcurre el film 
hasta llegar a la evidencia de que un país como el su
yo en el que se reconocen todas las libertades (esta 
película es un claro ejemplo de ello) es capaz, en el 
exterior, de promover y sustentar toda clase de dic
taduras en las que se pisotea no solo la libertad sinó 
cualqu ier atisbo de dignidad. 

Militares que se creen en la necesidad de salvar a su 
país y se valen de cualquier excusa para justificar su 
toma del poder por la fuerza. Aunque luego no sepan 
arreg lar nada. (Baste ver la situaci ón de Chile, actua l
mente, después de casi diez años). 
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Su única preocupación es mantenerse en el poder 
a cualquier precio, sin importarles el número de muer
tos y desaparecidos que haya que cargar en su gestión. 

La película resulta en su conjunto un claro expo
nente de cine documento que yo se la recomendaría a 
todos, pero de forma especial a aquel los que no ven 
con buenos ojos la democracia, para que compararan 
y vieran que vivir en libertad es algo que no tiene 
precio. 

Ange l Millán 

VALLES 
PUBLICIT ARIES 

A LA 
VENDA 

dirigir-vos a 
J oan Vida! Mariné 

Retén. Ajuntament 

d 'Ulldecona 

RECORDS D'AHIR DE LA VILA 
Es publicaran i es tornaran totes les fo tos rebudes per a aquest apartat 

Foto: Angel Millan 
Títol: Carrer Major davant la barbe ria de J uanito M iralles (Any 1922) 

''APRENDE A CALLA R''-----
Lo últ imo que hizo Jhon en su vida, fue protagon izar su reloj pegaban contra su corazón, la destrozaban_ .. 

pro pia muerte. El recuerdo de su hermano, la sangre, su expresión de su-

Anna recordaba como un sueño las tristes palabras de su 
desped ida:" Anna, ama mucho, pero abre bien los ojos a la rea
lidad, al mundo que te rodea, aprende a callar, aunque sea para 
siempre". 

Anna se había reído mucho de las palabras de Jhon, "apren
de a callar", ahora lo veía todo más claro. El esp íritu revolu
ciqnario de su hermano, había sucumbido, se había desmoro
nado ante la gran masa que odia a quien descubre lo nuevo, lo 
extraño. 

Ella, lo supo después, cuando Jhon, era puro recuerdo. Las 
visitas de aquel joven, nunca le hicieron sospechar nada. 

- Soy demasiado inocente -se dijo-. 

Al dar las cuatro, supo que su hermano, en realidad ya no 
ex istía:deb (a por fin creerlo; los martillazos estridentes del 

frimiento ... To do parecía haberse vuelto contra ella_ 

"Aprende a callar, aunque sea para siempre" ... ella se había 
reído. Con que facil idad se puede anunciar una muerte ... Al 
subir al desván, le oyó, era su voz, notaba su cuerpo ... había 
llegado a amarle ... estaba tan dentro de ella como su propio 
corazón. 

Jhon, se había suicidado, lpor qué? ... Jhon vivía de recuer
dos pensaba ella, pero la gente le había abierto los ojos, Jhon 
amaba, sentía ... la quién? ... Aquel joven, Richard, le visitaba 
con frecuencia ... pero Jhon no sucumbió por aceptar este reto, 
por amar a Richard, Jhon era fuerte. Anna abrió la ventana y 
gri tó iAsesinos i iCanallas! iLe habéis matado! 

Lloró y lloró en el desván ... Su vida carecía de sentido, sin 
Jhon, sin su Jhon ... la sociedad lo había matado. 

DOLORS SANJUAN i AUBA 
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DIALOGO 
El diálogo es el mejor de los ca

minos para la convivencia de los 
hombres. 

El diálogo se realiza cuando las 
personas quieren comunicarse, 

... compartir ideas, sentimientos, for
mas de ver y sentir la vida. 

El diálogo es el mejor de los ca
minos cuando fas personas desean 
escucharse, participar de Ja riqueza 
personal de Jos demás, Jo mejor pa
ra su propia vida y la vida de los 
otros. ' 

El diálogo debería ser el único 
camino de fucha que nos permitié
ramos las· humanos, la única violen
cia posible capaz de romper fas di
ferencias y buscar Jos mejores cami
nos para la convivencia, la paz, Ja 
justicia y la comprensión. 

Al diálogo hay que acercarse sin 
prejuicios, sin imposiciones, en bús
queda de la verdad. Del verdadero 
diálogo no pueden salir dos bandos 
irreconciliables de vencedores y 
vencidos, sino enriquecidos por fas 
verdades de Jos demás, por las pistas 
descubiertas, por fa amistad acre
centada, por el enriquecimiento 
mutuo. 

POESIA 

NADA 

Las verdades no se encuentran 
sin dolor, sin confrontación, sin lu
cha, sin riesgo ... 

La justicia debe ser vivida al mis
mo tiempo que predicada, en el res
peto positivo a Jos derechos huma
nos, en el reconocimiento de Ja dig
nidad de los demás, de todos ... 

La paz se construye dfa a d{a, en 
una convivencia humana y civiliza
da, en el convertir Jos bienes de Ja 
tierra, en el buscar Jo mejor para Jos 
demás, en deponer para siempre y 
en todas portes Ja violencia que des
truye y aniquila. 

Cuando se quiere vivir Ja verdad, 
cuando se intenta vivir Ja justicia, 
cuando se desea construir la paz, 
EL DIALOGO es el mejor de los ca
minos. 

Después de haber escrito esto, 
me doy cuenta de que es algo utó
pico archisabido y no aplicable, en 
''la sociedad que vivimos''. 

Juan Martínez 
Estudian! de C.0.U. 

ABSURDO 
1 Robustas piedras de mi alma 

Recuerdo inolvidable de un bar 
que lejano en el tiempo, llora 

su propia soledad. 

1 Sufrir para ser libre o para amar 
salir de la vida sensible 

y ponerte a llorar 

Buscar en la tierra y encontrar. .. 
nada 

nunca es posible 

1 Pensar en el mañana para vivir 
Amor, te escapas de mi vida 

Las rosas púrpura naufragan Escarvar en el suelo para ver ... 
nada 
Pensar en la gente y creer en ... 
nada 
Vivir en el cielo para sentir ... 
nada 
Jugar a ser libre para ser ... 
nada. 

DOLORS SANJUAN 
(Febrero - 83) 
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entre los dos; silencio y envidia 

Dolors Sanjuan i Auba 

Respirar es vivir • 

JeJOll sa Je3snq 
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ESPQ RTS _________________ )osep Lluís Millan 

ULLDECONA: 
FUTBOL, 

SACRIFICI 1 JUGADORS 

Sota aquest títol feia el mes pas
sat una serie de consideracions molt 
personals i sense ganes d'ofendíe a 
ningú, alguns m'ho han retret cor
dialment tot s'ha de dir i d'altres 
m'han felicitat, jo ni entro ni surto, 
ja que vaig parlar en termes estricta
ment futbolers i sense ganes de 
coacciónar a ningú en la seua vida 
privada, en la que cadascú que 
s'apanye com pugue. 

Naturalment no em queda res 
per afegir ni per treure, únicament 
tornar a oferi r. l 'espai necessari per 
si algú vol exposar algún altre punt 
de vista sobre el tema, i natural
ment sense Ja més mínima censura 
Si de casi per allo que no es pot dir 
mai 11d'aquesta aigua no en beuré" 
potser caldria retirar allO de "evi
dentment mai tornaré a estar al da
vant del futbol" i deixar-ho en allo 
més diploma.tic de que "a vegades 
les situacions canvien i t'obliguen a 
replantejar els teus punts de vista". 

Com deia també al passat núme
ro, avui us oferim una visió parcial 
de 2 jugadors de futbol d'Ulldeco
na, RAGA i MARINÉ, ja que per 
qüestions d'espai inclourem el pro
per mes les entrevistes als germans 
FORCADELL. jugadors tots ells 
que han arribat on són per fer pre
cisament tot Jo contrari del que jo 
escribia el mes passat. Sóc el primer 
en lamentar que en compte de 4 
no siguin 1 O, pero quedem en que 
cadascú tria el que més li interessa. 
RAGA, MARINÉ, ALBERT i Ml
QUEL han triat, i els resultats sc\n 

JOAN JOSEP 
RAGA GAUXACHS 

(Porter del REUS ESPORTIU, 
2ª Divisió B) 

Perfil de l'home 

Lloc i data de naixement: Ullde
cona, 10-10-57 

Esta! civi 1: Casat 
Nom senyora o amiga: Senyora, 

Loli Moreno. 
Fills? Nom: S(, un. Joan-Josep. 
On vius ara: A Reus. 

Raga a La Cava 

aquests, encara que per sort els h i 
queda corda per a Jlarg. Per ells el 
petit homenatge de la Revista del 

Quin cotxe tens: Un FORD
FIESTA. 

seu poble, i com deia el poeta, que 
continuen caminant, que es Púnica 
manera de fer camí. 

Revistes? Quines: LECTURAS i 
D. BALON. 

Cinema? Una pel.l ícula, un artis-
Fumes normalment: Sí. te: Sí. "CAMPEON" i Charles 
Beus normalment: No. Bronson. 
Una virtut teua: Em considero TV? Quins programes: Sí. Espor-

un bon company de tothom. tius, musicals i pel.lícules. 
Un defecte: Molts. Música? Un cantan!: Sí. Julio 
Que valores més deis demés: El Iglesias. 

companyerisme i Ja sinceritat. Radio? Qui ns programes: Escol-
Que et fastidia més: Que em to poc Ja radio. 

preguin el pel. Teatre? Quin: M'agrada poc. 
Tens sentitde !'humor: Sí, molt. La política que?: No m'interessa 
Diaris? Qui ns: Tots els esportius. massa. 
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Un poi itic: Cap en concret. 
Divorci: Sí. 
Avortament: No. 
Un llibre: " EL QUIJOTE" . 
Que opines del problema de la 

droga en general: Em sembla absurd 
el drogar-se. 

Per que es droga la gent? :·Supo
so que tindran algún motiu, no ho 
sé exactament. 

Sí. 
T'interessa el que passa al món: 

Saps llegir en catala: Sí. 
1 escriure: No. 
Centralització o autonomía: Au-

tonomía. 
Nuclears : No. 
OTAN:- - -
Ets catolic: Sí. 
Practicant: Un poc. 
Un personatge histbric: Colon. 
Un d'actual: Els Reís D. Juan 

Carlos i ()él Sofía. 
Un desig peral futur: Pau. 
Que fas al marge del futbol: Pels 

matins treballo. 
Que t'agradaria fer al deixar de 

jugar: Tonar a Ulldecona i posar al
gun negoci . 

Com voldries que et recordessin 
al cap del temps: Com un bon amic 
i un company de tots. 

Perfil de l'esportista 
Equip actual: CF REUS ES-

PORTIU. .. 

Lloc a l camp: Porter. 
Talla,: 1'76 
Pes: 72 kg. 
Número de peu: 41 '5. 
On vas comenc;;ar a jugar: A les 

penyes de l'Ulldecona, infantil i ju-
venil. · 

Quan dones el salta fora: Als 16 
anys, al segort any de juvenil. 

Equips on has estat: Ulldecona, 
Nastic de Tarragona, Cambrils (ce
dit), La Cava i Reus. 

A quin t'agradaria arribar: A un 
de primera. 

Un bon record: Arribar a la final 
provincial de juvenils amb l'Ullde
cona. 

Un mal record: Perdre 2-0 
aquesta final contra el Reus. 

Un resultat: Amb l'Ulldecona 
1-2 al camp del Nastic, i Osasuna 
P. 0-0 Reus. 

jugador admirat a la teua posi
ció: Artola i Arkonada. 
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Un entrenador: - - -
Un company : En tinc bastants. 
La teua millor qualitat com a ju-

gador: Intento saber estar aJ camp. 
La millor temporada que has fet: 

La 81-82 amb La Cava. 
Quantes lesions has tingut: Cap. 
Et cuides molt: Bastant. 
Quants dies entrenes a la setma

na: 4 ó 5 dies. 
La teua aspiració com a jugador: 

Arribar a ser un bon jugador i ren
dir al maxim allí on estigue. 

Lluites per arribar-hi: Sí. 
Sois parar penaltys: Sí. 
T'agrada el món del futbol per 

dins: Algunes coses sí, d'altres no. 
El millor estadi on has jugat: 

"EL SADAR" de Pamplona. 
El millor públic: El que dóna su

port al seu equ ip. 
El millor equip que has ti ngut al 

davant: El SANSE i l'OSASUNA P. 
Pots viure del futbol: Sí. 
Val la pena sacrificar-se per ser 

jugador: Sí. 
Com recordes la teua e poca a 

l'Ulldecona : El segon any de juvenil 
va estar ple de bons records. 

Que aconsellaries a tot aquell 
que vol ser jugador: Primer 1 i desit
jaria sort, després sacrifici, i que no 
es cregue mai que ha arribat a dalt 
de tot. 

Com va la temporada per a tu, 
millor o pitjor del que pensaves: 
Normal, pero espero que sigue enca
ra millor. 

Quants de partí ts has jugat en
guany: 10. 

Lluites per arribar-hi: Intento 
aprendre cada dia. 

Quants de gols has fet: A l'Ullde
cona uns 30. Al Vinaros 6. 

Quin recordes més: Un que Ji 
vaig fer a SEMPERE jugant un 
amistos a Vinaros contra el Valen
cia. 

El millor públic: Olot, Ulldecona 
i Vinaros. 

El rnillor contrari que has tingut 
al davant: Com a equip el Valencia, 
com a jugador Roberto. 

Pots viure del futbol: No. 
Val la pena sacrificar-se per po

der ser jugador: Si pots viure del 
futbol sí . . 

Com recordes la teua epoca a 
l'Ulldecona: Bé, sobretot com a ju
venil. 
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T'agrada el món del futbol per 
dins: No gens. 

El millor estadi on has jugat: El 
"LLUIS CASANOVA" de Valencia. 

Que diries a tot aquell que vol 
ser jugador: Que s'hi dedique plena
ment. 

Com et va la temporada, millor 
o pitjor del que pensaves: Molt bé; 
m'esta sortint una temporada molt 
bona, inclús vaig Hder del Trofeu a 
la Regularitat. 

Quants de partits has jugat: Em 
sembla que tots. 

Alguna cosa més per acabar: No, 
res més. 

Alguna cosa més per acabar: 
Gracies i una cordial salutació a 
tothom. 

Fins aquí el perfil huma i espor
tiu de RAGA, del que no voldrÍem 
acabar de parlar sense contar una 
anecdota que potser ell no recorda 
pero jo sí. 

Al primer partit oficial de juve
nils que va jugar, al carnp de l'AM
POSTA, AMPOSTA 12 - O ULL
DECONA, ell de porter i jo "d'en
trenante". A l'acabar el partit i per 
consolar-lo deis plors no s'en va 
ocurrir res més que dir-li "Quan 
fitxes pel Barc;;a i et faci n una ent re
vista sempre podras dir que el pri
mer d ia que vas jugar t'en van colar 
l 2". No es va consolar, pero al Bar
c;;a encara és a temps d'arri bar-hi, 
i iendavant xeic ! ! 

15 anys 
juvenil al 

C.F. Ulldecona 

FRANCESC 
MARINÉ OLLÉ 

(Comodín del 
C.F. VINAROS, 

38 Divisió valenciana) 

PERFIL DE L'HOME: 

Lloc i data de naixement: Ull
decona, 3-l-S9. 

Estat civil: Solter. 
Nom senyora o amiga: Amiga, 

Bea. 

On vius ara: A Ulldecona. 
Quin totxe tens: Un R-S GTL. 
Fumes: A vegades. 
Beus: Segons moments. 
Una virtut teua: Mai faria mal a 

ningú. 
Un defecte: Sóc molt despreocu

pat. 

Que valores més en els demés: 
La sinceritat. 

Que et fastidia més: La hipocre
sia. 

Tens sentit de !'humor: Molt. 
Diaris? Quins: Sf, esportius i de 

temes actuals. 
Revistes? Quines: No massa. 
Cinema? Una pellícula, un artis

ta: M'agrada molt. Una pel.lícula 
"Hair" i Jack Nicholson. 

TV? Quins programes: Psssé ... 
pel.lícules i programes mu~icals. 

Música? Un cantant: Sí, molt 
"BEATLES"i SERRAT. 

Radio? Programes?: No la sento 
massa. Els musicals. 

Teatre?: No gens. 
La política que: Passo. 
Un polític: Cap. 
Divorci: Sí. 
Avortament: Segons circumst3n

cies. 
Un llibre: "Renglones torcidos 

de Dios". 
Que opines del problema de la 

droga en general: Que fa més mal 
que bé. 

Perque creus que es droga la 
gent: Perque diu que se senten més 
alliberats i llan~ats, fa o no fa com 
amb la beguda. 

Sf. 
T'interessa el que passa al món: 

Saps llegir en catala: Sí. 
1 escriure?: No. 
Centralisme o autonornia: Auto-

nomia. 
Nuclears: No gracies. 
OTAN: No. 
Ets catolic: Sí. 
Practicant: No. 
Un personatge historie: Hitler. 
Un d'actual: Garcia Marquez. 
Un desig per al futur: Arribar a 

tenir diners algun dia. 

Josep Lluís Millan 

Que tas al marge del tutbol: Tre
ballo a una fabrica de moldures. 

Que t'agradaria fer al deixar de 
jugar: Poder continuar fent esport, 
futbol-sala, tennis ... 

Com voldries que et recordessin 
al cap del temps: Com una bona 
persona. 

Equip actual: C.F. VINAROS. 
Lloc al camp: Estic jugant a tot 

arreu, al mig potser és lo meu. 
Talla: 1'74. 
Pes: 69. 
N6rnero de peu: 40. 
On vas comenyar a jugar: A les 

Penyes de l'Ulldecona. 
Quan dones el salta fora: A l'es

tiu del 79. 
Equips on has estat: Ulldecona i 

Vinarbs. 
A quin t'agradaria anar: A qual

sevol de 1 ª Divisió. 

Un bon record: Haver anat a la 
Selecció Juvenil de Tarragona. 

Un mal record: Les lesions. 
Un resultat: Gandia 2, Vinaros 3 

(de Copa del Rei i amb prorroga). 
Jugador adrnirat a la teua posi

ci6: Maradona. 
Un entrenador: Dos jugadors, 

Casiano i Millan. 
Un company: Miquel Forcadell i 

Manolo Arnau. 
La teua millor qualitat com a ju

gador: L'anticipació. 
La millor temporada que has fet: 

La segona volta de la 79-80 a Vina
rbs. 

Quantes lesions has tingut: Lliga
ments una vegada. 

Et cuides molt: Bast3nt. 
Quants dies entrenes a la setma

na: Tres. 
La teua aspiraci6 coma jugador: 

Poder arribar a viurc del futbol. 
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EN ESTA OCASIÓN 
DE .MODALIDAD LIBRE Y 

TAMBIÉN EN 
CUARTA CATEGORIA 

Al igual que hace tres se-
1nanas Pere Arnau, del l'lub 
Billar Ulldeco/la, resultó ven
cedor de /afina/ del Campeona
to de Catalullya, modalidad 
Libre, de 4ª. Categoría, co1npe
tición celebrada los pasados 
días 5 y 6 de febrero en el Local 
Social de Ulldeco/la, bajo el 
Patroci1Zio de la Caixa de 
Pellsiolls «LA CA!XA». 

Henzos de destacar que, en 
a1nbas co1npeticiones, ganadas 
por el 1nisrno jugador, fueron 
sin perder ninguna partida, 
haciendo, en esta últúna oca
sión, un pro1nedio superior a 
4ª, lo que le sitúa en la 1noda
litlad iie libre en 3ª Categoría. 

Los participantes de esta fi
nal ocuparon los puestos si
guientes: 

CAMPEON.- Pere ARNA U 
con JO puntos del C.B. ULL
DECONA 

SUBCAMPEON.- Valentí 
DIEZ con 6 pulltOs del C.B. 
SANTS 

Ulldecona ya tiene Bicampeón 
de billar de Catalunya en 
la persona de Pere Arnau 

TERCERO.- Josep GON
ZALEZ con 6 puntos del C.B. 
MONFORTE 

CUARTO.- Francesc 
CASTELLOTE con 4 pulltos del 
C.B. MONFORTE 

QUINTO. - Juan Mª. VELA 
con 2 puntos del C.B. BLANES 

SEXTO.- Joall BOUTERIN 
con 2 puntos del C.B. GRA
NOLLERS 

Trofeo a la Tacada Mayor: 
Pere ARNAU coll 100 Caram
bolas. 

Trofeo al Mejor Promedia 
Particular: Pere ARNA U co/l 
30 Carambolas por Entrada. 

Entre las diversas Persona
lidades Federativas asistentes 
hay que destacar al Secretario 
de la F~deraci ón Catalana 
Sr. FARRE, a los Arbitras 
Sres. PEÑA y RUBIO y al 
Delegado Deportivo Sr. SOLE, 
así co1no gran afluencia de es
pectadores y aficionados. 

A la elltrega de trofeos, jun
to con el Delegado de LA CAJ
XA en U/ldecolla D. Vicente 
CRISOGONO. asistió también 
el Diputado al Congreso por 
la Provincia de Tarragona 
Excmo. Sr. JaumeANTICH. 

~edJis Societat d'Assegurances Mútues 

Roval Sto. Anne, 40- REUS ·Tel. 30 48 44 

L'hi ofereix els millors serveis en les següenls cobertures: 

flutomóbils 
lncendis 
Perdues d'explotació per incendi 
Robament 
Crista/Is 

DELEOAT A ULLDECONA: 

Vida 
flccidents rndividua/s 
Responsabililal Crvrl 
Combina! de la //ar 

Ramón Raga i Blanch 
Major, 131 

lf. *>t-
: eúrochrom 
* * 'fo. * ..#¡( 

LABORATORIO FOTOGRAFICO 

Avda. Ramón Salomón. 19 
Teléfono 720363 ·Apartado 7 

ULLDECONA 

Muebles ARNA U 
11 

M11NUEL M!BTDIELL 
TRANSPORT~S 

Carrer del Calvari, 48 
Teléfono 72 02 52 

ULLDECONA 

DISTRIBUC!O. VENTA E INTALACIO DE 
TUBERIES P.VC . FRISOS 

PAVIMENTS P.V.C . MAT. CONSTRUCC!O 
1 SANEJAMENTS 

Aporlamenl d'aigües pera usos induslrials 

i agricoles 

Carrcr del Mar, ltl - Telefon 7202 16 - ULLDECONA 

Servicio de montaje gratuito 
a toda Catal1Lña 
y Región Valenciana 

Major, 82 
Major, 93 

Tel. 72 03 58 
Tel. 72 07 75 

ULLDECONA 


